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Seniorbofællesskabet Hjorteparken 
Fællesmøde nr. 12 

 
 
 
 
Dato: 30. marts 2022  Sted: Fælleshuset  Kl. 19:00 
 
Referent: Merete 

 
REFERAT 

 
1. Fællessang, vi synger en sang fra højskolesangbogen. 

Der blev sunget. ”Det er i dag et vejr et solskinsvejr ”nr. 266. 
 

2. Valg af referent. 
Merete. 
 

3. Godkendelse af dagsorden. 
Dagsordenen blev godkendt. 
 

4. Godkendelse af referat fra seneste Fællesmøde nr. 11 fra den 22.2.2022. 
Referatet blev godkendt. 
 

5. Orientering fra bestyrelsen. 
1. Formanden orienterer, herunder: 

1. Bestyrelsens arbejde med evalueringsrapporten fra visitationsudvalget. 
1. Bestyrelsen vil tage visitationsudvalgets evalueringsrapport op på 

det kommende bestyrelsesmøde. 
2. Sidste nyt vedr. arbejdet i OG / generalforsamling. 

1. Se under sagsbehandling. 
3. Status vedr. Elektronisk Måleraflæsning i Hjorteparken. 

1. Brunata er ved at oprette Hjorteparken i deres system. Vi forventer 
at det fornødne udstyr vil blive sat op og være på plads så vi kan 
være tilsluttet den elektroniske måling april-maj måned.  

4. Sidste nyt vedr. 1 års gennemgang Skjøde. 
1. Et års gennemgang. Emhætter. Skjøde har fået ny projektleder, 

David Nielsen. Forsøgene med emhætte-flowet hos Kjeld og Glennie 
er nu så langt, at det skal testes. Der skal en ingeniør vurdering på 
opgaven for at kunne godkende, om løsningen er god nok. - Kjeld 
oplyste, at de havde afprøvet flowet i emhætten med et stykke 
køkkenrulle og denne test holdt. 

2. Opdatering af tegninger. Vi har fået tegninger som PPF-filer. Vores 
krav er, at vi skal have reviderede tegninger vedr. væsentlige forhold 



2 
Fællesmøde referat nr.12 04.04.22MMJ 

(husplaner, ledningsplaner ol.) både som PDF-filer og som aktive 
tegninger, der kan danne grundlag for opdateringer hen ad vejen, 
f.eks.  

3. Tegninger, hækplanter, teknik m.m.  
Når Skjøde melder klar til Anders fra OKF om at de er færdige i hht. 
1. års gennemgangen, kigger vi sammen på resultatet og forholder os 
til det. Herefter forventer Bjarne at vi sammen udarbejder en 
tilbagemelding til Skjøde om sagen. 
 

5. Sidste nyt vedr. råderetsbestemmelser. Vores oplæg til råderetskatalog er 
afsendt til DAB efter behandling på en workshop med DABs` synsinspektør 
Martin Juul i januar måned. - Bjarne har kontaktet Martin, der 
informerede at han skulle have møde med Lubna om sagen den 5. marts. 
Vi satser på at få råderetten sat på dagsordenen til næste fællesmøde. 

6. Orientering vedr. kommende møder: 
1. Fællesmøde den 20.4.2022 – råderet mv. 
2. Fællesmøde den 19.5.2022 
3. Regnskabsmøde med DAB den 13.6.2022 – regnskab 2021. 

7. Sidste nyt. Per orienterede om hvordan det står til med Jonna. 
 

6. Sager til behandling. 
1. Forslag til behandling på OG’s generalforsamling den 17.5.2022. kl. 19-21 Bjarne 

orienterede at OG`s generalforsamling afholdes i Hjorteparkens fælleshus hvis 
antallet af deltagere ikke overstiger 50 personer. Der er stillet 6 forslag der skal 
stemmes om på generalforsamlingen. Bjarne Ø er vores repræsentant for alle 28 
huse i Hjorteparken. De 4 forslag er stillet af bestyrelsen i OG og de 2 forslag er 
stillet af Hjortefarmen 2.  
 
Forslag 1. Forslag om ændring af nuværende investeringspolitik, således at der er 
mulighed for at omsætte aktier og obligationer til likvider.  
 
Forslag 2:  Forslag om ændring af den nuværende investeringspolitik. 
I forbindelse med forslag 1 og 2 vedr. investeringspolitikken i OG meddelte Bjarne 
Ø at han har argumenteret for en aktiv forvaltning af OG’s formue, som der 
allerede nu er mandat til efter det gamle mandat fra 2013. Der har blot ikke været 
stemning for at beslutte noget vedrørende dette i OG’s bestyrelse endnu. OG har 
siden 2013 haft en professionel formueforvalter i form af Nykredit men de har 
aldrig fået en opgave om at være aktiv forvalter ud over det mandat vi har givet 
dem om en fordeling med 80% obligationer og 20% aktier. Bjarne vil fortsat 
arbejde for at vi i OG’s bestyrelse bliver enige om at udnytte muligheden for at lade 
vores formueforvalter yde aktiv formueforvaltning inden for de overordnede 
rammer som vi til enhver tid har mandag til. En aktiv formueforvaltning vil pt. koste 
ca. 0,4% af den til enhver tid stående formuer, hvilket pt. vil svare til ca. 15.000,-.kr 
om året.  Kommentarer- Lars S. I 2002 blev gården solgt for 2,2mil. og pengene sat 
hen på en bankbog. De blev investeret primært i obligationer fordi det var sikkert. 
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Lars mente ikke at der var sket noget siden og går ind for en Investeringsrådgiver. – 
Jørgen Det bedste råd er aktier. – Kjeld, Nykredit er kåret som årets bedste 
rådgiver.  
 
Forslag 3. Ny legeplads ved AB Rørmosen 1. 3 ”Entrepriser” til bygning af 
legeplads. HAGS-forslag til 233.022, blev valgt (obs der er kun afsat 200.000kr). 
 
Forslag 4. Etablering af legepladsudvalgets budget med dertilhørende 
hensættelser for de næste 17 år.  
Kommentar til forslag 4. - Glennie. En god ide med hensættelse i 17 år. Vi kan også 
lave en hensættelse til vedligehold af vores søer. - Lars S. OG`s kasserer må give 
nogle budgetforslag. – Kjeld. Hvis der skal laves legeplads, så skal der være 
vedligehold. Ideen er nok ikke helt gal, princippet om henlæggelse er en god ide.  - 
- Arne. Enig med Kjeld, god ide med en fond. Man kan tage de penge der er i 
overskud og hensætte til legepladser. 
 
Forslag 5.Hensættelse til vej og fortov. H1 foreslår at overføre 175.000kr fra 
driften og egenkapitalen til vejfonden.  
 
Forslag 6. Forslag til vedligeholdelse af legepladser. Årlig udgift for hver legeplads 
10.000kr. (20.000kr/år). Udtalelse fra HAGS, med vedligehold mener de, at 
legepladserne vil holde i ca. 30 år.  
 
AFSTEMNING:  
Der blev stemt om de 6 forslag ved håndsoprækning, 2 stemmer per bolig. 
Afstemningen har givet formanden følgende mandat vedr. de 6 forslag: 
Forslag 1: Ja (Stort flertal for ja) 
Forslag 2: Nej (Stort flertal for nej) 
Forslag 3: JA (Stort flertal for ja) 
Forslag 4:  Nej (Stort flertal for nej) 
Forslag 5:  Nej (Stort flertal for nej) 
Forslag 6:  Ja (Stort flertal for ja) 

 
2. Gennemgang og drøftelse af Hjorteparkens forsikringer. Forsikringen er tegnet 

igennem DAB hos CODAN, Bjarne afventer svar fra DAB på, hvordan det kan være, 
at forsikringen er steget sammenlignet med den gamle forsikring. Bjarne 
gennemgik en del af forsikringen, men grundet en lidt lang og sen debat blev det 
besluttet at lægge policen på hjemmesiden, hvorefter der kan stilles spørgsmål til 
policen forud for næste fællesmøde. 

 
7. PAUSE – 10 minutter 

 
8. Kort orientering fra udvalg og grupper. 
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1. Fælleshusudvalget. Merete informerede, at Jørgen havde skaffet en under 
reparatør til ASKO til at reparere vores opvaskemaskine i fælleshuset. Det viste sig 
at displayet var brændt sammen. Maskinen er nu repareret.  

2. Udeudvalget. Glennie informerede at den 30. april var det udearbejdsdag. Der var 
en ny fordeling af personer til vedligehold af bede.   

3. Visitationsudvalget. Kirsten informerede at der var 74 på interesselisten. Det vil 
sige der forventes at kommer 7400kr ind på kontoen til maj.  

4. Bygningsgruppen: Er pt i støbeskeen for planlægning. (Planlægningsgruppen, 
Dokumentationsgruppen, Mestergruppen). 

5. Fest-og kulturgruppen. Arrangerer: 1) Arrangement i fælleshuset tirsdag den 5. 
april ”Arv, gaver, testamente og fremtidsfuldmagt. 2) Kombineret fødselsdag og 
påskefrokost onsdag den 6. maj kl.18:00. 3) Tur til Arboretet i Hørsholm lørdag den 
21. maj kl. 10:30. 

6. Kældergruppen. Har afholdt møde. Til stede var Bjarne G, Erik L, Per J, Frank, Søren 
og Jørgen. Bjarne G blev valgt som ordstyrer og Jørgen blev valgt som referent. 
Loppemarked. Bjarne G fremlagde regnskabet for donationer på loppemarkedet, 
hvilket kom op på 4140,00kr. Det blev besluttet at beløbet skal bruges til alle 
bofællers glæde. Brug af kælderen herunder rengøring. Kældergruppen henstiller 
til, at alt meget støvende slibearbejde foretages i det fri. Mindre støvende 
slibearbejde kan foretages under punktudsug, f.eks. med en støvsuger eller 
slibeværktøj med indbygget sug og filter. Valg af tovholder. Opgaven varetages af 
Bjarne G og Jørgen. Spørgsmål fra kældergruppen. Bør fremtidige 
kældergruppemøder annonceres på hjemmesiden? Et forslag forelægges 
bestyrelsen og Kjeld. Til orientering vil der blive indkøbt batteritester og plast 
boks til brugte batterier og plast bokse til nye batterier. Tester og bokser 
anbringes i depotrummet i fælleshuset.  

7. Flag Lauge  
8. Cafegruppen 
9. Gavekassegruppen 
10. Webmaster 
11. Sportsgruppen 
12. Biblioteksklubben. Susanne B. og Jonna N. har oprettet en bogklub i Hjorteparken. 

Susanne orienterede om det første meget vellykkede møde og om de bøger 
deltagerne valgte skulle være de første der blev læst. Bøgerne er som følger:  

1. Thomas Korsgaard ” En dag vil vi grine af det” Diskussionsaften onsdag 
den 4. maj. (Susanne B. og Merete fortæller om forfatteren og bogens 
anmeldelser.) 

2. Stine Pilgård ”Meter i sekundet”. Diskussionsaften tirsdag den 31. maj. 
(Karin og Jette fortæller om forfatteren og bogens anmeldelser.) 

3. Erik Lau Jørgensen ”Kirsten Pedersdatter”. Diskussionsaften tirsdag den 
21. juni.  

4. Ocean Vuong ”Vi er kortvarigt smukke her på jorden”. Diskussionsaften 
den 23. august. 
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9. Eventuelt. - Containere. Der var et suk fra Arne vedr. containere. Containerne må ikke 
overfyldes, et låg på overfyldt glascontainer er gået i stykker, vi kan risikere at få en regning 
fra Vest forbrændingen. – Beboerkontoen. Arne informerede at beboerkontoen blev 
oprettet i 2017 pga. forskellige indbetalinger på interesselisten. Kontoen blev oprettet via 
OK fonden. Samtidig blev. også lån af fælleshus og værelser indbetalt på samme konto. 
Efter Indflytning indgår alle udgifter i budget og regnskab.  


